
Nejčastější otázky a odpovědi   
Co si mám představit pod pojmem domácnost postižená povodní?   

Postiženou domácností je domácnost, jejíž majetek se nachází v nemovitosti, kterou obývá, a byl 

poškozen v souvislosti s povodní.   

Týká se výzva i domácností s trvalým pobytem v objektu, který nemá číslo popisné?   

Pokud domácnost prokazatelně celoročně bydlí v objektu, který slouží k rekreačním účelům a má číslo 

evidenční, lze zahrnout tuto domácnost do seznamu postižených domácností. V kategorii bydlení 

žadatel zaškrtne Ostatní stavby.   

Nemám v zatopeném objektu hlášený trvalý pobyt, ale celoročně v něm bydlím. Mohu zažádat 

o podporu?   

Ano můžete. Trvalé bydliště není podmínkou, celoroční bydlení ano.   

Jak budou řešeny případy, kdy v jednom rodinném domě jsou dvě a více domácností  

(vícegenerační domy)?   

Pokud bydlí v jednom rodinném domě více domácností (dům má více bytových jednotek) a všem vznikla 

škoda, žádost podává každá zvlášť.   

Může žádat o podporu domácnost, která v době povodní prokazatelně pobývala v nezkolaudovaném 

domě?   

Ano může. V kategorii bydlení žadatel zaškrtne Ostatní stavby.   

Týká se výzva i osaměle žijících osob?   

Ano, týká. Osaměle žijící osoba také tvoří domácnost.   

Bydlím v domě, který měl zaplavený sklep s technologiemi i obytné místnosti. Jakou mám ve formuláři 

zaškrtnout možnost, když musí být označena jen jedna?   

Pravidla, která budou tvořit zastupitelé, zohlední míru poškození dané domácnosti. Za zatopenou 

obytnou místnost či místnosti, kdy se předpokládá, že došlo i k zatopení technologií a sklepa, pokud 

ho dům má, bude částka vyšší, než za samotný sklep s technologiemi.   

Můžu žádat o podporu i v případě zatopeného objektu, který využívám k rekreačním účelům?   

Ne, nemůžete. Poskytovatel dotace, jímž je Státní fond životního prostředí, určil, že dotace se týká 

pouze objektů, které jsou určeny k celoročnímu obývaní.   

Mohou o podporu žádat majitelé bytových/rodinných domů, kteří v bytovém/rodinném domě sami 

nebydlí, ale byty/dům pouze pronajímají?   

Nemohou. Poskytovatel dotace, jímž je Státní fond životního prostředí, rozhodl, že dotace je určena pro 

jednotlivé postižené domácnosti. Pokud je v bytových domech více postižených bytů, počítá se každý 

nájemník/vlastník jednotlivě za svou domácnost, nikoli majitel celého bytového domu.   

V médiích jsem se dočetl, že stát podpoří i domácnosti, které měly vytopený sklep – sklepní kóji 

bez technologie. Proč to nyní není možné?   

Poskytovatel dotace, jímž je Státní fond životního prostředí, od podpory sklepů/sklepních kójí 

bez technologie ustoupil, jelikož nepředpokládá vyčíslení větších škod.   

Na pozemku patřícímu k rodinnému domu jsem měl zaplavenou pouze garáž a zahradu. Můžu si také 

žádat o podporu?   

Nemůžete. Podmínky dotačního programu, které určil Státní fond životního prostředí, toto neumožňují.   

Pronajímám byt/dům, který byl postižen povodní. Můžu žádat o tuto podporu?   

Poskytovatel dotace, jímž je Státní fond životního prostředí, určil, že pronajímatel si o dotaci v této 

výzvě požádat nemůže. Byt/dům využívá de facto k podnikatelským účelům (pronájmu) a na to se výzva 

nevztahuje.   


